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Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

  Tilføjelser af underpunkter til punkt 5 

  

 

 

Ad. 2 Godkendelse af referat fra 11-09 

 Godkendt  

  

 

 

Ad. 3 Merit- og dispensationsansøgninger 

 Personsager siden sidste møde blev gennemgået 

 Spørgsmål ang. hvilket ”pensum” man skal op i 2. eller 3. forsøg. 

o Fakultetet svarer, at de studerende generelt evalueres på om læringsmålene er opfyldt. 

o Beslutning: ved 2. eksamensforsøg i ordinær eksamen (ikke re-eksamen) skal man op i 
samme ”pensum” som de resterende eksaminander, da eksaminator ikke kan holdes 
ansvarlig for hvad den enkelte studerende har været igennem op til første forsøg.  

o 3.eksamensforsøg: følge kurset igen før 3. prøveforsøg, derfor muligt nyt ”pensum”. 

 

 

 

Ad. 4 Andre ansøgninger 

 Ingen nye sager 

 

 Ad. 5 Nye uddannelser 

Fakultetet har åbnet op for indmelding af ideer til nye uddannelser. Disse skal være indmeldt inden 
d.30/10, og blev derfor præsenteret for Studienævn for Datalogi: 

 Interaktionsdesign (ID) 
Fremlæggelse af Jesper Kjeldskov  



 
 
 
 
 

o Kritikpunkter:  

 Kommer ID til at konkurrere med Bacheloruddannelsen i 
IT/Datalogi/Software/Medialogi? Nej, det centrale aspekt i ID er 
interaktionsdesign – desuden er ID designorienteret med mere fokus på 
konstruktion og er en kandidatuddannelse. Kandidater vil kunne designe 
interaktionen i et spil. Medialogi og Kommunikation skal tages med på råd.  

 Bekymring for hvorvidt de studerende fra forskellige retninger bliver vurderet på 
de samme læringsmål i de samlæste kurser. 

 Med kurser fra forskellige retninger skal de studerende flytte en del rundt efter 
undervisning = skemamæssig udfordring. Dette lettes dog af at undervisningen 
for 1-4 sem. er placeret på Campus Aalborg Centrum (på nær kurset Metode).  

o Studienævnets kommentarer: SN velkommer det nye initiativ og opfordrer de 
ansvarlige til at inddrage koordinatorer fra Medialogi og Kommunikation i den videre 
proces. Der er aftalt møde med Medialogi i november. 

 

 Int. Masteruddannelser 

I forbindelse med revision af studieordningen for kandidatuddannelsen i datateknik, har 
studienævnet modtaget forslag til revidering af de tre specialiseringer: SSE, MI og DE, som 
blev præsenteret på mødet. 
 

 ESE (Embedded Systems Software Engineering) 

Fremlæggelse af Brian Nielsen – Anders Peter Ravn + Arne Skou med-initiativtagere. 

o Erstatning for Software Systems Engineering (SSE).  

o Baggrund: tiltrække europæiske studerende, SSE skulle revideres efter 5+5+5+15 
ECTS. 

o Kritikpunkter: 

 Der mangler valgmulighed for 5 ECTS – der skal være 10 ECTS i alt. 

 De to andre eksisterende internationale Masteruddannelser (Machine 
Intelligence og Data Engineering) er blevet re-designet med de eksisterende 
kurser – denne har flere nye kurser. Initiativtagerne har dermed Ikke fulgt de 
samme designpræmisser. 

 Det økonomiske aspekt – Det er svært at genbruge de store 5 ECTS-kurser – 
derfor en del nye kurser. Antal studerende samt hvorvidt andre uddannelser vil 
kunne bruge modulerne er afgørende for om kurserne oprettes. Der skal 
snakkes med Institut for Elektroniske Systemer om mulighederne. 

o Studienævnets kommentarer: Det anbefales at lave et fælles forløb på 1. semester af 
de internationale Master uddannelser, hvor de studerende kan blive bekendt med 
dansk kultur, AAU-arbejdsform, PBL og evt. udføre et pilotprojekt. Desuden opfordres 
initiativtagerne til at diskutere muligheder for kursussamlæsning med Institut for 
Elektroniske Systemer. 

 Machine Intelligence (MI) 

o Opdatering af det eksisterende.  

o Studienævnets kommentarer: Det anbefales at lave et fælles forløb på 1. semester af 
de internationale Master uddannelser, hvor de studerende kan blive bekendt med 
dansk kultur, AAU-arbejdsform, PBL og evt. udføre et pilotprojekt. 

 Data Engineering (DE) 

o Opdatering af det eksisterende.  

o Studienævnets kommentarer: Det anbefales at lave et fælles forløb på 1. semester af 
de internationale Master uddannelser, hvor de studerende kan blive bekendt med 
dansk kultur, AAU-arbejdsform, PBL og evt. udføre et pilotprojekt. 

 

 IT7  

Med revisionen af studieordninger er der åbnet op for at studerende, der har fulgt 
datalogisporet på bacheloruddannelsen i IT kan tage en kandidatuddannelse i datalogi. Derfor 
indeholder studieordningen for kandidatuddannelsen i datalogi et specielt spor for disse 
studerende på 7. og 8. semester. 



 
 
 
 
 

o Punktet udsættes til studienævnsmødet d. 23/11, da der først afholdes møde ang. 
overgangen fra Bachelor i IT til kandidat i Datalogi d. 1/11. 

  

  

 Ad. 6 Semesterevalueringer F11 

 Generelt: 

o Gennemgående tendens til svagt fremmøde ved semesterevalueringer 

o Mange studerende bemærker at bemandingssituationen i sekretariatet gav en lidt 
problematisk studiestart. 

 Informatik 

o 1. studieår: 

o Bivejledningen fungerede slet ikke for BaIT/INF, der havde en bivejleder fra anden 
studieretning. Der har ikke været tilsvarende problemer med bivejledning på SW/DAT. 

o Det er ikke oplagt at have en bivejleder på BaIT/INF, da det kontekstuelle er indlejret i 
uddannelsen.  

o Informationssystemer (IS) meddeler, at de ikke vil sende vejledere til 1. studieår under 
tilsvarende forhold. Studienævnet anbefaler, at bivejledning for BaIT/INF afskaffes, 
eller rekvireres fra Institut for Datalogi. 

o De studerende finder det uhensigtsmæssigt at et kursus, der består af to forskellige dele 
også evalueres på to forskellige måder. Studienævnet henstiller til at eksamen i 
blandede kurser skal fremstå som en samlet enhed. 

 Datalogi: 

o DAT2gl: har manglet hjælpelærer i kurset Syntaks og Semantik og fandt C-kursus på 
foregående semester ubrugeligt i fht kurset Models and Tools for Parallelism. 

o DAT4gl: Kurset Software Engineering – der manglede information om at eksamen var med 
7-trin og ikke B/IB. 

o DAT6: en vejleder havde for travlt til specialevejledning. Studienævnsformanden tager en 
snak med Institutlederen. 

 F8S: 

o De påpegede problemer løses med nye studieordninger.  

 Software 

o SW4: nogle vejledere har ikke følt sig påklædt til compiler konstruktion og  ønsker kun at 
vejlede indenfor deres kompetencer. Studienævnsformanden tager en snak med 
Institutlederen. 

o SW6: Multiprojekt har været meget problematisk, og bør derfor ikke være bachelorprojektet. 
Studienævnet opfordrer vejleredene til at forbedre koordination på tværs af 
grupperne og dele erfaring med denne form for vejledning til kommende vejledere på 
multiprojekt. Studienævnet medtager endvidere denne bemærkning ved næste 
studieordningsrevision. 

o SW8: de studerende oplevede at der var begrænset adgang til udstyr.  

 INF4: 

o Studieordninger bør forefindes på engelsk. 

 BaIT6 

o De studerende undres over at bachelorprojektet ikke giver mulighed for at binde de tre 
retninger (forretning, kultur og teknik) sammen. Studienævnet medtager denne 
bemærkning ved næste studieordningrevision. 

 

 Ad. 7 Valg 2011 

 Opslag på Moodle for at få de studerende til at stille op. Studenterrepræsentanterne blev 
informeret om proceduren. Deadline for opstilling 26/10. 

 

Ad. 8 Akkreditering af uddannelser 

 Akkreditering af uddannelserne for informatik, datalogi, BaIT og datateknik er i fuld gang. Første 
udkast af INF-rapporten skal være klar d. 28/10. 



 
 
 
 
 

 

 Ad. 9 SN kompetencer i forhold til SICT 

  Rektor har meddelt, at der er flertal for skoleadministrationsmodellen med et studienævnsniveau (jf. 
høring J.nr. 2010-002-00001). Kompetencefordeling bliver taget op på et kommende 
studieledermøde. 

 

Ad. 10 Meddelelser 

 Årets underviser 2011– studenterrepræsentanterne opfordres til at høre medstuderende på alle 
semestre (inkl. 1. studieår) og informere om udpegningen på studienævnsmødet d. 23/11. 

 

Ad 11 Eventuelt 

  

  

 


